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MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné cette proposition de 
résolution, qui a obtenu l’urgence au cours de la séance 
plénière du 14 mai 2020, au cours de ses réunions 
des 19 mai, 3 juin et 9 juin 2020.

I. — PROCÉDURE

Au cours de sa réunion du 19 mai 2020, votre commis-
sion a décidé à l’unanimité de recueillir, conformément 
à l’article 28 du Règlement, les avis écrits du ministre 
de la Sécurité et de l’Intérieur, chargé du Commerce 
extérieur, des Centrales d’urgence 112 (Direction géné-
rale de la Sécurité civile), de la police fédérale, de la 
Commission permanente de la Police Locale (CPPL) et 
du Collège des procureurs généraux. Le point de vue 
des Centrales d’urgence 112 a été repris dans l’avis du 
ministre. La police fédérale et le CPPL ont rédigé un 
avis commun. Tous les avis demandés ont été reçus 
le 29 mai 2020.

Par 9 voix et 6 abstentions, votre commission a dé-
cidé, lors de sa réunion du 3 juin 2020, conformément 
à l’article 28 du Règlement, de recueillir l’avis écrit de 
Comeos. Cet avis a été fourni le 8 juin 2020.

II. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

Mme Sophie Rohonyi (DéFI), auteure principale de 
la proposition de résolution, explique que les violences 
intrafamiliales ou de couple ne constituent malheureu-
sement pas de nouveaux problèmes sociaux.

Les mesures de maintien à domicile liées au coro-
navirus/COVID-19 ont toutefois encore augmenté les 
risques. Les chiffres concernant le nombre d’appels en la 
matière corroborent ce constat (DOC 55 1236/001, p. 3).

Une étude récente de l’Université de Gand sur les 
relations, le stress et les agressions au cours du confi-
nement montre qu’une personne sur quatre a été victime 
ou témoin de violences durant la première phase de ces 
mesures. Il s’agit principalement de violences psycho-
logiques. Il ressort en outre de l’étude que des plaintes 
sont rarement déposées. Souvent, les enfants sont éga-
lement victimes de violences physiques essentiellement.

L’augmentation de cette violence durant la crise 
sanitaire a en outre été constatée par les Nations unies, 
l’Organisation mondiale de la santé (OMS), nombre 

DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft dit voorstel van resolutie, dat 
tijdens de plenaire vergadering van 14 mei 2020 urgent 
werd verklaard, besproken tijdens haar vergaderingen 
van 19 mei, 3 juni en 9 juni 2020.

I. — PROCEDURE

Tijdens haar vergadering van 19 mei 2020 besliste uw 
commissie eenparig om overeenkomstig artikel 28 van 
het Reglement de schriftelijke adviezen in te winnen van 
de minister van Veiligheid en Binnenlandse Zaken, belast 
met Buitenlandse Handel, van de Noodcentrales 112 
(Algemene Directie Civiele Veiligheid), van de federale 
politie, van de Vaste Commissie van de Lokale Politie 
(VCLP) en van het College van procureurs-generaal. 
Het standpunt van de Noodcentrales 112 werd opgenomen 
in het advies van de minister. De federale politie en de 
VCLP hebben een gezamenlijk advies uitgebracht. Alle ge-
vraagde adviezen werden op 29 mei 2020 ontvangen.

Met 9 stemmen en 6 onthoudingen heeft uw commissie 
tijdens haar vergadering van 3 juni 2020 overeenkomstig 
artikel 28 van het Reglement beslist het schriftelijk advies 
in te winnen van Comeos. Dat advies werd verleend 
op 8 juni 2020.

II. — INLEIDENDE UITEENZETTING

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI), hoofdindienster 
van het voorstel van resolutie, legt uit dat huiselijk en 
partnergeweld helaas geen nieuwe maatschappelijke 
problemen zijn.

De lockdownmaatregelen als gevolg van het
COVID-19-virus hebben evenwel nog de risico’s vergroot. 
De cijfers over het aantal oproepen hierover schragen 
die vaststelling (DOC 55 1236/001, blz. 3).

Een recente studie van de Universiteit Gent over 
relaties, stress en agressie tijdens de lockdown toont 
aan dat één op de vier personen slachtoffer of getuige 
is geweest van geweld tijdens de eerste fase van de 
lockdown. Het betreft grotendeels psychologisch geweld. 
Verder blijkt uit de studie dat er zelden klacht wordt in-
gediend. Ook kinderen zijn vaak het slachtoffer, vooral 
van fysiek geweld.

De toename van dit geweld tijdens de gezondheidscri-
sis is bovendien vastgesteld door de Verenigde Naties, de 
Wereldgezondheidsorganisatie (WHO), vele organisaties 
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en ngo’s, en door de minister van Justitie. Hij bevestigde 
op 22 april in de commissie Justitie de toename van 
dossiers rond huiselijk geweld bij het parket.

In de gemeenten en op regionaal niveau worden 
maatregelen genomen om de slachtoffers te onder-
steunen, in een context waarin het moeilijk is om feiten 
te melden aan gespecialiseerde organisaties of aan 
politie en justitie.

Ook op federaal niveau hebben verscheidene parle-
mentsleden de ministers van Justitie en Binnenlandse 
Zaken opgeroepen om hun verantwoordelijkheid te 
nemen. De indieners van dit voorstel van resolutie erken-
nen dat er al stappen zijn gezet. Vóór de crisis werden 
rondzendbrieven goedgekeurd, die echter heel weinig 
toegepast worden. In sommige politiecommissariaten 
werd een risico-evaluatiemechanisme ingevoerd, maar 
dit moet nog veralgemeend worden.

Verder is er echter nog geen enkele concrete en 
dringende maatregel genomen om iets te doen aan de 
moeilijkheden om klacht in te dienen en om beschermd 
te worden in de specifieke context van de gezondheids-
crisis. De federale maatregelen sinds het begin van de 
crisis gaan voornamelijk over de sensibilisering van 
politiezones en parketten.

Het voorstel van resolutie roept het federale niveau 
op om huiselijk geweld proactief te bestrijden, door 
dringende maatregelen te nemen op federale bevoegd-
heidsdomeinen, met name Justitie, Volksgezondheid en 
Binnenlandse Zaken. Mevrouw Rohonyi verwijst naar 
het voorbeeld van Frankrijk en Spanje, waar concrete 
actieplannen tot resultaat leidden.

Om al deze redenen vragen de indieners aan de 
federale regering om een aantal acties te ondernemen 
(DOC 55 1236/001, blz. 15-16). Het doel van deze maat-
regelen is het diversifiëren van de mogelijkheden om 
hulp te zoeken, alsook een antwoord te bieden op de 
verschillende situaties waarin slachtoffers zich kunnen 
bevinden.

De spreekster wijst erop dat de Europese Unie alle lid-
staten heeft aangespoord om de slachtoffers van huiselijk 
geweld beter te ondersteunen tijdens de COVID-19-crisis, 
via flexibele instrumenten om misbruik te signaleren.

Ondanks de verschillende situaties en profielen, 
moet elk slachtoffer geholpen kunnen worden. Vandaag 
is de behandeling van slachtoffers afhankelijk van de 

d’organisations et ONG, et par le ministre de la Justice. 
Ce dernier a confirmé, le 22 avril au sein de la commis-
sion de la Justice, l’augmentation du nombre de dossiers 
concernant la violence intrafamiliale auprès des parquets.

Dans les communes et au niveau régional, des mesures 
sont prises pour soutenir les victimes, dans un contexte 
où il est difficile de signaler les faits aux organisations 
spécialisées ou à la police et à la justice.

Au niveau fédéral également, plusieurs parlementaires 
ont appelé les ministres de la Justice et de l’Intérieur à 
prendre leurs responsabilités. Les auteurs de la propo-
sition de résolution à l’examen reconnaissent que des 
mesures ont déjà été prises. Avant la crise, des circulaires 
avaient été prises, lesquelles ne sont toutefois guère 
appliquées. Un mécanisme d’évaluation des risques a 
été mis en place dans certains commissariats de police, 
mais celui-ci doit encore être généralisé.

Par ailleurs, aucune mesure concrète et urgente n’a 
toutefois encore été prise pour remédier aux difficultés 
rencontrées pour porter plainte et pour bénéficier d’une 
protection dans le contexte spécifique de la crise sani-
taire. Les mesures fédérales prises depuis le début de 
la crise concernent principalement la sensibilisation des 
zones de police et des parquets.

La proposition de résolution appelle le niveau fédéral 
à lutter de manière proactive contre la violence intra-
familiale en prenant des mesures urgentes dans les 
domaines de compétence fédérale, notamment ceux 
des départements de la Justice, de la Santé publique 
et de l’Intérieur. Mme Rohonyi renvoie à l’exemple de la 
France et de l’Espagne, où des plans d’action concrets 
fonctionnent.

Pour toutes ces raisons, les auteurs de la propo-
sition de résolution à l’examen demandent au gou-
vernement fédéral de prendre une série de mesures 
(DOC 55 1236/001, p. 15-16). Celles-ci visent à diversifier 
les possibilités de recherche d’aide, ainsi qu’à offrir une 
réponse aux différentes situations dans lesquelles les 
victimes peuvent se trouver.

L’intervenante signale que l’Union européenne a 
exhorté tous les États membres à renforcer le soutien 
aux victimes de violence domestique pendant la crise 
du COVID-19, grâce à des outils flexibles pour signaler 
les abus.

Malgré la diversité des situations et des profils, chaque 
victime doit pouvoir être aidée. Aujourd’hui, le traite-
ment des victimes dépend de la zone de police ou de 
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politiezone of het gerechtelijk arrondissement waar ze 
wonen. Deze ongelijkheid is onaanvaardbaar.

Het voordeel van de maatregelen uit het voorstel van 
resolutie is dat ze amper iets kosten, het noodfonds 
voor organisaties uitgezonderd. Ze zijn bovendien snel 
uitvoerbaar.

De maatregelen blijven zinvol, ondanks het feit dat de 
afbouw van de lockdown van start is gegaan. Die afbouw 
is echter allesbehalve een verworvenheid, aangezien 
daarbij rekening zal moeten worden gehouden met de 
epidemiologische situatie. In elk geval wordt het een 
langdurig en geleidelijk proces.

De greep waarin de geweldplegers hun slachtoffers 
houden, is dermate sterk dat ze voorzieningen vergt 
die erop gericht zijn de slachtoffers – ongeacht of zij al 
dan niet thuis weg kunnen – te helpen een klacht in te 
dienen, met de garantie dat zij bescherming genieten.

III. — ALGEMENE BESPREKING 

A. Vergadering van 19 mei 2020

De heer Philippe Pivin (MR) steunt de doelstelling om 
bijkomende maatregelen te nemen ter bestrijding van 
huiselijk geweld en partnergeweld. Uit het verslag van de 
interministeriële conferentie voor vrouwenrechten bleek 
dat al veel werk werd verzet op federaal, gewestelijk en 
gemeenschapsniveau. De regio’s zetten de monitoring 
verder, verzekeren een meertalige dienstverlening en 
zorgen voor sensibiliseringscampagnes. De spreker 

vraagt zich bijgevolg af of er bijkomende inspanningen 
van de federale regering moeten gevraagd worden. 
Hij plaatst ook vraagtekens bij de bevoegdheidsverde-
ling: het voorstel van resolutie doet aanbevelingen die 
op het kruispunt zitten van Binnenlandse Zaken, Justitie, 
Volksgezondheid, Gelijke Kansen, en de bevoegdheden 
van de gewesten en gemeenschappen.

De spreker heeft daarnaast bedenkingen bij het aan-
spreken van de federale reserve, gezien het al bestaande 
gebrek aan mankracht voor bepaalde opdrachten.

De heer Pivin concludeert dat het voorstel tijd nodig 
heeft om te rijpen, zodat ook de kostprijs van de maat-
regelen kan ingeschat worden.

De heer Dries Van Langenhove (VB) is eveneens 
van mening dat de federale reserve, in zoverre deze be-
staat, niet geschikt is om deze opdrachten uit te voeren. 

l’arrondissement judiciaire de leur domicile. Cette iné-
galité est inacceptable.

L’avantage des mesures prévues dans la proposition 
de résolution est que leur coût est pratiquement nul, à 
l’exception du fonds d’urgence pour les organisations. 
En outre, elles peuvent être mises en œuvre rapidement.

Les mesures restent opportunes, bien que le décon-
finement progressif ait commencé. Celui-ci est toutefois 
loin d’être acquis puisqu’il devra tenir compte de la 
situation épidémiologique. Il sera en tout état de cause 
long et progressif.

L’emprise des auteurs de violences sur leurs victimes 
est ainsi telle qu’elle nécessite des dispositifs visant à 
aider les victimes, celles qui peuvent sortir de chez elles 
comme celles qui ne le peuvent pas, à porter plainte en 
ayant la garantie d’être protégées.

III. — DISCUSSION GÉNÉRALE

A. Réunion du 19 mai 2020

M. Philippe Pivin (MR) soutient l’objectif poursuivi 
consistant à prendre des mesures supplémentaires pour 
lutter contre les violences intrafamiliales ou de couple. 
Il est ressorti du rapport de la Conférence interministérielle 
pour les droits de la femme que beaucoup de travail a 
déjà été réalisé aux niveaux fédéral, régional et commu-
nautaire. Les régions poursuivent leur contrôle, assurent 
des services multilingues et mènent des campagnes 

de sensibilisation. L’intervenant se demande dès lors 
s’il faudra demander des efforts supplémentaires de la 
part du gouvernement fédéral. Il s’interroge également 
sur la répartition des compétences: la proposition de 
résolution à l’examen formule des recommandations 
à la croisée des compétences des départements de la 
Justice, de la Santé publique, de l’Égalité des chances 
ainsi que de celles des Régions et des Communautés.

L’intervenant émet en outre des réserves quant à 
l’utilisation de la réserve fédérale, étant donné le manque 
de main-d’œuvre qui se fait déjà ressentir pour certaines 
missions.

M. Pivin conclut que la proposition a besoin de temps 
pour arriver à maturité, de sorte que l’on puisse égale-
ment évaluer le coût des mesures.

M. Dries Van Langenhove (VB) considère également 
que la réserve fédérale, pour autant qu’elle existe, n’est 
pas appropriée pour effectuer ces missions. L’objectif 
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De doelstelling van de resolutie is terecht, maar er lijken 
hem geschiktere methodes te bestaan.

De spreker vraagt daarnaast aandacht voor neutraler 
woordgebruik, bijvoorbeeld in het verwante voorstel van 
resolutie van mevrouw Zanchetta c.s. over de instelling 
van een specifiek waarschuwingssysteem voor slacht-
offers van huiselijk geweld (DOC 55 1197/001), waarin 
vooral naar vrouwenmishandeling verwezen wordt. 
Slechts 1 % van de mannen is weliswaar het slachtoffer 
van mishandeling, tegenover 5 % van de vrouwelijke 
bevolking, maar dit neemt niet weg dat het taboe in beide 
gevallen groot is. Door een term als partnergeweld te 
gebruiken, worden alle groepen betrokken.

De heer Van Langenhove verneemt verder graag van 
de indieners of er al resultaten bekend zijn van de maat-
regelen in Frankrijk en Spanje. Brengen ze bijkomende 
gevallen aan het licht?

De heer Tim Vandenput (Open Vld) maakt zich vooral 
zorgen over het vele extra werk dat bij de lokale po-
litiezones terechtkomt. In sommige zones is er nu al 
onvoldoende personeel voor bepaalde interventies en 
wijkwerking. Behoudens een oplossing voor het rekru-
teringsprobleem, is 24-uurspermanentie door mensen 
met specifieke vaardigheden vandaag niet realistisch.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) vindt de globale 
doelstelling van het voorstel van resolutie zeker terecht. 
Ze formuleert echter enkele bezorgdheden.

Sommige lokale politiezones en gerechtelijke arrondis-
sementen pakken het probleem goed aan. De spreek-
ster begrijpt de wens om dit federaal te harmoniseren. 
Het idee om de federale reserve in te zetten kan zij 
echter niet steunen. Deze mensen zijn getraind om de 
openbare orde te handhaven, bijvoorbeeld door op te 
treden bij manifestaties ter ondersteuning van de lokale 
politie of door tussen te komen bij rellen, maar ze hebben 
bezwaarlijk het profiel om huiselijk geweld aan te pakken.

Anderzijds is het in bepaalde zones problematisch om 
alle taken aan de lokale politie toe te wijzen. Een tus-
senoplossing is mogelijk door bijvoorbeeld de directeur-
coördinator van de coördinatie- en steundirecties (DirCo) 
te laten meehelpen in de risicotaxatie en een referen-
tiepersoon te laten aanduiden om de lokale zones mee 
te ondersteunen.

Mevrouw Ingels herinnert ten slotte op de alarmknop, 
verbonden aan het noodnummer 112. De chatfunctie 

de la résolution est justifié, mais il estime qu’il existe 
des méthodes plus adéquates.

L’intervenant préférerait en outre une terminologie 
plus neutre, par exemple celle de la proposition de 
résolution apparentée de Mme Zanchetta et consorts 
visant à mettre en place un dispositif d’alerte spécifique 
pour les personnes victimes de violences intrafami-
liales (DOC 55 1197/001), laquelle évoque surtout les 
violences faites aux femmes. Bien que seulement 1 % 
des hommes soient victimes de mauvais traitements, 
contre 5 % des femmes, il n’en demeure pas moins que 
le tabou est considérable dans les deux cas. L’utilisation 
de termes tels que “violence entre partenaires” inclurait 
tous les groupes.

M. Van Langenhove demande en outre aux auteurs 

si les résultats des mesures prises en France et en 
Espagne sont déjà connus. Ces résultats font-ils état 
de cas supplémentaires?

M. Tim Vandenput (Open Vld) est surtout préoccupé par 
l’importante charge de travail supplémentaire qui reposera 
sur les zones de police locale. Dans certaines zones, 
le personnel est déjà insuffisant pour assurer certaines 
interventions et le travail de proximité. Sauf à résoudre 
le problème du recrutement, il est actuellement irréaliste 
de vouloir mettre en place une permanence 24 heures 
sur 24 assurée par du personnel disposant de compé-
tences spécifiques.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) estime que l’objectif global 
de la proposition de résolution est certainement perti-
nent. Elle formule toutefois quelques préoccupations.

Certaines zones de police locale et certains arrondis-
sements judiciaires abordent ce problème de manière 
adéquate. L’intervenante comprend le souhait d’har-
moniser cette approche au niveau fédéral. Elle ne peut 
toutefois pas soutenir l’idée de mobiliser la réserve 
fédérale. Ces personnes sont entraînées pour mainte-
nir l’ordre public, par exemple en intervenant en appui 
de la police locale lors de manifestations ou en cas 
d’émeutes, mais elles n’ont guère le profil requis pour 
gérer la violence domestique.

Par ailleurs, dans certaines zones, il est problématique 
de confier toutes les tâches à la police locale. Une solu-
tion intermédiaire pourrait par exemple consister à faire 
participer le directeur coordonnateur des directions de 
coordination et d’appui (DirCo) à l’évaluation des risques 
et à désigner une personne de référence pour soutenir 
les zones locales.

Enfin, Mme Ingels rappelle l’existence du bouton 
d’alarme relié au numéro d’urgence 112. La fonction 
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van het noodnummer dient niet alleen voor doven en 
slechthorenden.

Het lid besluit dat het weinig zin heeft om resoluties 
goed te keuren die onuitvoerbare elementen bevatten, 
ook al werd de urgentie verkregen. Eerst is er duidelijk-
heid nodig over wat er door wie moet gebeuren, en over 
de rol van politie en parket.

De heer Tim Vandenput (Open Vld) vindt de inzet 
van extra politiemensen op het terrein problematisch. 
De middelen en mankracht ontbreken daarvoor. Hij wil 
het voorstel verbeteren door middel van bijkomende 
adviezen en wil niet in de val trappen om snel te stem-
men omwille van de urgentie.

Wat mevrouw Jessika Soors (Ecolo-Groen) betreft, is 
het geen optie om slachtoffers te laten wachten tot alle 
kaders bij de politie volledig ingevuld zijn.

Het lijkt de heer Dries Van Langenhove (VB) dan weer 
verstandiger om naar een realistische en uitvoerbare 
resolutie te streven, waar de slachtoffers iets aan hebben. 
Grondig overleg met de politiediensten is noodzakelijk.

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) verduidelijkt dat 
het voorstel van resolutie voor verbetering vatbaar is. 
De regering zal vervolgens in de modaliteiten moeten 
voorzien om het te concretiseren. Ze staat ervoor open 
om schriftelijke adviezen in te winnen, maar dan wel zo 
snel mogelijk.

Het lid herinnert aan de hoorzittingen en rapporten 
van het adviescomité voor Maatschappelijke Emancipatie 
over dit onderwerp. Daarin worden de ervaringen van 
Spanje belicht, waar de inspanningen al resultaat opge-
leverd hebben. Het is niet de bedoeling om het werk van 
het adviescomité terzijde te schuiven, maar er kan ook 
niet gewacht worden op het einde van de daar lopende 
hoorzittingen om maatregelen te nemen. Er kunnen nu 
al lessen uit getrokken worden.

De spreekster gaat vervolgens in op de opmerking dat 
het voorstel van resolutie enkel op vrouwelijke slachtoffers 
gericht zou zijn. In de titel worden de termen huiselijk 
geweld en partnergeweld gebruikt, en wordt dus geen 
onderscheid gemaakt tussen mannen of vrouwen. 
Vrouwen zijn weliswaar vaker getroffen, maar dit bete-
kent niet dat mannelijke slachtoffers vergeten worden.

Mevrouw Rohonyi erkent de noodzaak om adviezen 
van de lokale politiezones in te winnen wat het politie-
personeel betreft. De verplichtingen die deze zones 

“tchat” du numéro d’urgence n’est pas réservée aux 
sourds et aux malentendants.

En conclusion, la membre estime qu’il n’est guère 
utile d’adopter des résolutions qui contiennent des dis-
positions impossibles à mettre en œuvre, même lorsque 
ces résolutions ont bénéficié de l’urgence. Il convient 
d’abord de déterminer ce qui doit être fait par qui, et de 
clarifier le rôle de la police et du parquet.

M. Tim Vandenput (Open Vld) estime que le déploie-
ment de policiers supplémentaires sur le terrain pose un 
problème. Les moyens et les effectifs nécessaires à cet 
effet font défaut. Il souhaite améliorer la proposition en 
recueillant des avis supplémentaires et ne veut pas tom-
ber dans le piège d’un vote rapide motivé par l’urgence.

Selon Mme Jessika Soors (Ecolo-Groen), il ne serait 
pas acceptable de faire patienter les victimes jusqu’à 
ce que tous les cadres de la police soient complets.

Selon M. Dries Van Langenhove (VB), il semble plus 
raisonnable de s’efforcer de formuler une résolution 
réaliste et applicable qui aiderait vraiment les victimes. 
Une concertation approfondie avec les services de 
police est nécessaire.

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) indique que la proposition 
de résolution pourrait être améliorée. Le gouvernement 
devra ensuite prévoir les modalités concrètes de sa mise 
en œuvre. Elle est disposée à demander des avis écrits, 
pour autant que cela soit le plus rapidement possible.

La membre rappelle les auditions et les rapports du 
Comité d’avis pour l’émancipation sociale à ce sujet, qui 
mettent en lumière les expériences menées en Espagne, 
où les efforts consentis ont déjà porté leurs fruits. Il n’est 
pas question de mettre de côté le travail du Comité 
d’avis, mais on ne peut pas non plus attendre la fin des 
auditions en cours pour prendre des mesures. En effet, 
des enseignements peuvent en être tirés dès à présent.

L’intervenante revient ensuite sur l’observation selon 
laquelle la proposition de résolution ne viserait que les 
victimes féminines. Le texte de l’intitulé fait référence 
aux violences intrafamiliales et de couple et ne fait donc 
aucune distinction entre les hommes et les femmes. 
Les femmes sont certes plus souvent touchées, mais 
cela ne signifie pas que les victimes masculines soient 
oubliées.

Mme Rohonyi reconnaît la nécessité de demander 
l’avis des zones de police locales en ce qui concerne le 
personnel policier. Toutefois, ces zones doivent pouvoir 
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hebben moeten echter gerespecteerd kunnen worden. 
Het federale niveau kan hier de rol van hefboom spelen. 
Elke politiezone moet vandaag beschikken over een 
Centrum voor slachtofferhulp en een referentieagent 
die is opgeleid in de materie. Dit vloeit voort uit de 
rondzendbrief GPI 58 betreffende politionele slachtof-
ferbejegening in de geïntegreerde politie, gestructureerd 
op twee niveaus.

Artikel 40 van de wet van 5 augustus 1992 op het poli-
tieambt verplicht de politie om een PV op te stellen wan-
neer er informatie over geweld bekend is. De spreekster 
stelt echter vast dat er nog altijd feiten zijn waarvoor geen 
klacht wordt ingediend, wat voor haar onaanvaardbaar is.

Mevrouw Rohonyi heeft begrip voor de opmerkingen 
over de federale reserve. Andere regelingen zijn mo-
gelijk, zoals protocolakkoorden tussen verschillende 
politiezones, met enerzijds zones die heel actief zijn 
op het vlak van opvang van slachtoffers van huiselijk 
geweld, en anderzijds de zones die te weinig middelen 
hebben om dergelijke centra op te zetten.

De spreekster gaat vervolgens in op de opmerkingen 
van de heer Pivin wat betreft het werk in de interministeri-
ele conferentie voor vrouwenrechten. Er werden inderdaad 
initiatieven genomen, maar vooral op regionaal vlak. 
Op het federale niveau blijft het vooral bij sensibilisering. 
De ministers van Justitie en Binnenlandse Zaken lieten 
weten een rondzendbrief op te stellen, maar de details 
daarvan zijn nog altijd niet duidelijk.

In Frankrijk en Spanje werden dringende actieplannen 
aangenomen om de strijd tegen huiselijk geweld aan te 
gaan. Het zou betreurenswaardig zijn dat een actieplan 
uitblijft omwille van de Belgische institutionele complexiteit. 
Elk beleidsniveau kan zijn verantwoordelijkheid nemen. 
Op domeinen zoals politie, justitie, gezondheid en eco-
nomie is zeker actie van de federale overheid nodig.

De Federale Staat is bovendien ook verantwoordelijk 
voor de verbintenissen die voortvloeien uit het Verdrag 
van Istanbul inzake het voorkomen en bestrijden van 
geweld tegen vrouwen en huiselijk geweld, door België 
geratificeerd in 2016. Een groot deel van de verplich-
tingen wordt nog altijd niet toegepast, bijvoorbeeld de 
verplichte opleidingen voor eerstelijnsmedewerkers en 
een specifiek budget voor slachtofferhulp. Deze maat-
regelen zijn vervat in het voorstel van resolutie.

Mevrouw Sarah Schlitz (Ecolo-Groen) stelt samen 
met de indieners van het voorstel van resolutie vast dat 

respecter les obligations qui leur incombent. Le ni-
veau fédéral peut jouer un rôle de levier à cet égard. 
Aujourd’hui, chaque zone de police doit disposer d’un 
centre d’aide aux victimes et d’un agent de référence 
formé à cet effet. Cette obligation découle de la circulaire 
GPI 58 concernant l’assistance policière aux victimes 
dans la police intégrée, structurée à deux niveaux.

L’article 40 de la loi du 5 août 1992 sur la fonction 
de police impose à la police d’établir un procès-verbal 
lorsque des informations au sujet de violences sont 
connues. L’intervenante constate toutefois qu’il reste 
toujours des faits pour lesquels aucune plainte n’est 
déposée, ce qui est inacceptable selon elle.

Mme Rohonyi comprend les observations relatives à la 
réserve fédérale. D’autres solutions sont envisageables, 
par exemple des protocoles d’accord entre différentes 
zones de police, c’est-à-dire entre, d’une part, des 
zones très actives sur le plan de l’accueil des victimes 
de violences intrafamiliales et d’autre part, des zones 
qui disposent de moyens insuffisants pour mettre sur 
pied de tels centres d’accueil.

L’intervenante revient ensuite sur les observations de 
M. Pivin concernant les travaux de la conférence intermi-
nistérielle pour les droits des femmes. Des initiatives ont 
effectivement été prises, mais surtout au niveau régional. 
Le niveau fédéral se limite toujours principalement à un 
travail de sensibilisation. Les ministres de la Justice et 
des Affaires étrangères ont fait savoir qu’ils rédigeaient 
une circulaire, mais les détails restent vagues.

La France et l’Espagne ont adopté des plans d’action 
d’urgence pour lutter contre les violences intrafamiliales. 
Il serait regrettable que la Belgique ne se dote pas de 
son propre plan d’action en raison de sa complexité 
institutionnelle. Chaque niveau de pouvoir peut prendre 
ses responsabilités. Une action de la part des autorités 
fédérales s’impose certainement dans les domaines 
comme la police, la justice, la santé et l’économie.

En outre, l’État fédéral est également responsable du 
respect des engagements découlant de la Convention 
d’Istanbul sur la prévention et la lutte contre la violence 
à l’égard des femmes et la violence domestique, rati-
fiée par la Belgique en 2016. Une grande partie de ces 
obligations ne sont pas encore appliquées, par exemple 
en ce qui concerne les formations obligatoires pour les 
collaborateurs de première ligne et la prévision d’un 
budget spécifique pour l’aide aux victimes. Ces mesures 
sont prévues dans la proposition de résolution.

À l’instar des auteurs de la proposition de résolution, 
Mme Sarah Schlitz (Ecolo-Groen) constate que la 
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de situatie ook in normale omstandigheden al kritiek 
is. De betrokken organisaties trekken geregeld aan de 
alarmbel. België beantwoordt niet aan de verplichtingen 
die voortvloeien uit de conventie van Istanbul, zoals 
het verzamelen van op gender gebaseerd statistisch 
materiaal. Het is hoog tijd om te handelen.

Wekelijks werden de ministers van Justitie en van 
Binnenlandse Zaken ondervraagd over de maatregelen 
als antwoord op deze problematiek, maar hun antwoor-
den volstaan volgens de spreekster niet. De ministers 
garandeerden dat er geen verschil was met de normale 
situatie en dat de bestaande voorzieningen beschikbaar 
bleven. Gezien de verslechterde situatie is dit voor de 
spreekster niet voldoende.

Er werd een brief verstuurd naar de commissariaten, 
maar de politie staat al zwaar onder druk. Hoe kan men 
dit probleem adequaat beantwoorden en ervoor zorgen 
dat vrouwen en slachtoffers van huiselijk geweld geen 
tweederangsburgers worden? Hun veiligheid is net zo 
belangrijk als die van anderen, en even belangrijk als de 
strijd tegen COVID-19. De verergering van het geweld 
zou een wake-up-call moeten zijn om eindelijk sterke 
maatregelen te nemen op dit vlak.

De spreekster formuleert vervolgens enkele vragen 
en opmerkingen over het voorstel van resolutie.

Uit een antwoord van de minister van Justitie bleek 
dat de referentiemagistraten al aangeduid zouden zijn. 
Dit moet nog verduidelijkt worden.

Verder kan advies gevraagd worden over de vraag 
of de chat met de politie werkbaar is.

Mevrouw Schlitz sluit zich daarnaast aan bij de eerder 
gestelde vragen over de federale reserve.

Het lijkt haar voorts eveneens beter om in het voor-

stel van resolutie eerder te refereren naar gender dan 
naar geslacht.

Een aspect dat aansluit bij amendement nr. 1 van 
mevrouw Matz (DOC 55 1236/002) is de oproep om 
het tijdelijk huisverbod voor daders meer toe te passen. 
Procureur-generaal De Valkeneer herinnerde er op een 
colloquium van de Vrouwenraad aan dat deze maatregel 
weinig wordt aangewend. De minister van Justitie had 
het in de pers over minder dan honderd verwijderingen 
per jaar vanwege het niet naleven van de voorwaarden 
en recidive. De rondzendbrief hieromtrent is nog niet 
van kracht, terwijl dit proces al meer dan een jaar bezig 

situation était déjà critique en temps normal. Les orga-
nisations concernées tirent régulièrement la sonnette 
d’alarme. La Belgique ne respecte pas les obligations 
découlant de la Convention d’Istanbul, comme la col-
lecte de statistiques basées sur le sexe. Il est grand 
temps d’agir.

Toutes les semaines, les ministres de la Justice et de 
l’Intérieur ont été interrogés sur les mesures prises pour 
répondre à ce problème, mais leurs réponses ne sont 
pas satisfaisantes, selon l’intervenante. Les ministres 
ont garanti qu’il n’y avait pas de différence par rapport 
à la situation normale et que les dispositifs existants 
restaient disponibles. La membre estime que, compte 
tenu de la détérioration de la situation, ils ne sont pas 
suffisants.

Un courrier a été adressé aux commissariats mais la 
police est déjà sous forte pression. Comment peut-on 
répondre adéquatement à ce problème et faire en sorte 
que les femmes et les victimes de violences intrafamiliales 
ne deviennent pas des citoyens de deuxième classe? 
Leur sécurité est aussi importante que celle des autres 
citoyens, et que la lutte contre le COVID-19. L’aggravation 
de la violence devrait être un signal d’alarme appelant 
à prendre des mesures fortes dans ce domaine.

L’intervenante formule ensuite plusieurs questions et 
observations à propos de la proposition de résolution 
à l’examen.

Il ressort d’une réponse du ministre de la Justice que 
les magistrats de référence auraient déjà été désignés. 
Cela doit encore être précisé.

On peut également s’informer sur la possibilité de 
tchatter avec la police.

Par ailleurs, Mme Schlitz se joint aux questions déjà 
posées à propos de la réserve fédérale.

Il lui semble également préférable que la proposition de 

résolution à l’examen renvoie au genre plutôt qu’au sexe.

Un point commun avec l’amendement n° 1 de 
Mme Matz (DOC 55 1236/002) est l’appel à mieux appli-
quer l’interdiction temporaire de résidence aux auteurs 
de telles violences. Lors d’un colloque organisé par le 
Conseil des femmes, le procureur général De Valkeneer a 
rappelé que l’on recourait peu à cette mesure. Le ministre 
de la Justice a fait état, dans la presse, de moins de 
cent éloignements par an pour cause de non-respect 
des conditions et de récidive. La circulaire y afférente 
n’est pas encore en vigueur alors que ce processus a 
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is. De spreekster hoopt op de toepassing ervan om het 
werk voor de parketten te vereenvoudigen.

Mevrouw Schlitz sluit zich aan bij de opmerking dat 
ook mannen slachtoffer kunnen zijn, bijvoorbeeld ook 
van andere mannen. Er is nood aan genderspecifieke 
statistieken om de impact van de gezondheidscrisis op 
huiselijk en partnergeweld te kunnen meten, als basis 
om correcte maatregelen te nemen. Uit de reacties van 
de ministers van Justitie en Binnenlandse Zaken blijkt 
dat de cijfers stijgen.

Een andere kwestie zijn de kwetsbare vrouwen zonder 
papieren die in deze crisisperiode moeilijk toegang heb-
ben tot politie en justitie en tot opvang. Ook met hen moet 
rekening gehouden worden in het voorstel van resolutie. 
De exitstrategie veroorzaakt een bijkomend probleem: 
hotels die nu als opvang dienen, zullen terug opengaan. 
Er is een blijvende oplossing nodig voor vrouwen die 
hun woning moesten verlaten en niet kunnen terugkeren.

De spreekster is ten slotte van mening dat de federale 
overheid meer leiderschap moet opnemen, met sterke 
maatregelen en met de nodige middelen. Zonder deze 
coördinatie wacht elk bestuursniveau op het andere.

Mevrouw Yngvild Ingels (N-VA) zoekt een verklaring 
voor de discrepantie tussen de vele oproepen op het 
noodnummer 1712 en het aantal dossiers bij de politie. 
Cijfermateriaal van de politie over eventuele stijgingen 
sinds het begin van de coronacrisis kan dit ophelderen.

B. Vergadering van 3 juni 2020

Voorzitter Ortwin Depoortere (VB) deelt mee dat de 
commissie de schriftelijke adviezen heeft ontvangen 
van het College van procureurs-generaal, van de geïn-
tegreerde politie (federale politie en Vaste Commissie 
van de Lokale Politie) en van de minister van Veiligheid 
en Binnenlandse Zaken, belast met Buitenlandse Handel. 
De commissie heeft ook kennis kunnen nemen van een 
op 2 juni 2020 door de commissie voor Gezondheid en 
Gelijke Kansen aangenomen maar nog niet definitieve 
versie van het voorstel van resolutie over de instelling, 
in samenwerking met de apotheken, van een specifiek 

waarschuwingssysteem voor de slachtoffers van huiselijk 
geweld (DOC 55 1197/001). Tot slot werden de amen-
dementen nrs. 2 tot 12 (DOC 55 1236/003), ingediend 
door mevrouw Rohonyi en de heer De Smet, aan de 
commissie voorgelegd.

Mevrouw Valerie Van Peel (N-VA) wijst erop dat de 
in het voorliggende voorstel van resolutie aan de orde 

débuté il y a plus d’un an. L’intervenante espère qu’elle 
sera appliquée afin de simplifier le travail des parquets.

Mme Schlitz estime, elle aussi, que les hommes 
peuvent également être visés, par exemple par d’autres 
hommes. Il conviendrait de disposer de statistiques 
spécifiques au genre pour mesurer l’impact de la crise 
sanitaire sur les violences intrafamiliales et entre par-
tenaires, afin de prendre des mesures appropriées. 
Il ressort des réactions des ministres de la Justice et 
de l’Intérieur que les chiffres sont en hausse.

Un autre problème est celui des femmes sans papiers 
vulnérables qui, en cette période de crise, ont du mal à 
accéder à la police et à la justice, ainsi qu’aux structures 
d’accueil. La proposition de résolution à l’examen doit 
également tenir compte de ces personnes. La stratégie 
de sortie pose un problème supplémentaire: les hôtels 
qui servent désormais de refuge vont rouvrir. Une solu-
tion durable est nécessaire pour les femmes qui ont dû 
quitter leur foyer et ne peuvent pas y retourner.

Enfin, la membre estime que les autorités fédérales 
doivent mieux prendre les choses en main, en prenant 
des mesures fortes et en prévoyant les moyens néces-
saires. Sans cette coordination, chaque échelon de 
pouvoir attend que les autres agissent.

Mme Yngvild Ingels (N-VA) cherche une explication 
à la divergence entre les nombreux appels au numéro 

d’urgence 1712 et le nombre de dossiers à la police. 
Les statistiques de la police sur les augmentations 
possibles depuis le début de la crise du coronavirus 
peuvent éclaircir ce point.

B. Réunion du 3 juin 2020

M. Ortwin Depoortere (VB), président, informe que 
la commission a reçu les avis écrits du Collège des 
procureurs généraux, de la Police intégrée (Police fédé-
rale et Commission Permanente de la Police Locale) et 
du ministre de la Sécurité et de l’Intérieur, chargé du 
Commerce extérieur. La commission a également pu 
prendre connaissance d’une version non encore définitive 
du texte adopté ce 2 juin 2020 par la commission de la 
Santé et de l’Égalité des chances, de la proposition de 

résolution visant à mettre en place, en partenariat avec les 
officines pharmaceutiques, un dispositif d’alerte spécifique 
pour les personnes victimes de violences intrafamiliales 
(DOC 55 1197/001). Enfin, la commission est saisie des 
amendements nos 2 à 12 (DOC 55 1236/003), déposés 
par Mme Rohonyi et M. De Smet.

Mme Valerie Van Peel (N-VA) constate que la matière 
traitée par la proposition de résolution étudiée a déjà fait 
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gestelde aangelegenheid al veelvuldig in tal van commis-
sies en adviescomités van de Kamer werd besproken. 
Zo besliste het adviescomité voor de Maatschappelijke 
Emancipatie, nog vóór het begin van de crisis als gevolg 
van het COVID-19-virus, hoorzittingen over het thema 
huiselijk geweld te houden. Door de lockdown is het 
belang van dat thema toegenomen.

Het lid is evenwel niet van oordeel dat dit voorstel van 
resolutie aansluit bij een goede aanpak van het probleem. 
Behalve dat het verkieslijk ware geweest dat de Kamer 
een alomvattende resolutie zou aannemen over hoe op 
huiselijk geweld moet worden gereageerd, wordt erop 
gewezen dat de amendementen nrs. 2 tot 12 te elfder 
ure werden ingediend. Volgens de spreekster wordt met 
dit voorstel van resolutie dan ook een politiek standpunt 
ingenomen dat neigt naar populisme.

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) wijst erop dat het 
thema huiselijk geweld niet nieuw is. Al van bij het begin 
van de zittingsperiode stelt het lid onophoudelijk vragen 
aan de bevoegde ministers en dient het interpellaties, 
wetsvoorstellen en voorstellen van resolutie in, met de 
bedoeling dat een actieplan wordt uitgewerkt. De de-
batten in het adviescomité voor de Maatschappelijke 
Emancipatie waren constructief en bewijzen dat een 
noodplan en een alomvattende aanpak nodig zijn. Bij die 
aanpak moeten de politie, het gerecht en de gezondheid 
worden betrokken.

De lockdown heeft het huiselijk geweld erger gemaakt. 
Voorts wordt erop gewezen dat de uitstap uit de lockdown 
geenszins tot een afname van dergelijk geweld leidt.

De heer Christophe Bombled (MR) meent dat het ad-
vies van Comeos nodig is in het debat. In verzoek 14 wordt 
de regering immers verzocht “partnerschappen met de 
shoppingcenters en de grootwarenhuizen op te zetten, 
opdat daar voorzieningen zouden worden geplaatst 
waarmee de slachtoffers een noodnummer kunnen 
bellen, en opdat de hulplijnnummers op de kassabon 
zouden worden vermeld”.

Mevrouw Vanessa Matz (cdH) geeft toe dat het voor-
stel van resolutie in heel verwarde omstandigheden 
op 2 juni 2020 door de commissie voor Gezondheid en 
Gelijke Kansen werd aangenomen. Het valt te betreuren 
dat de verzoeken werden versnipperd over twee voorstel-
len van resolutie die door twee verschillende parlemen-
taire commissies worden besproken. Die versnippering 
weerspiegelt de verdeling van de bevoegdheden ter zake.

De spreekster zou echter niet willen dat de verdiensten 
van het voorliggende voorstel van resolutie uit het oog 
zouden worden verloren. Het voorstel heeft namelijk 

l’objet de multiples discussions dans plusieurs commis-
sions et comités d’avis de la Chambre. Ainsi, le comité 
d’avis de l’Emancipation sociale avait décidé, avant le 
début de la crise du COVID-19, de procéder à des audi-
tions sur le thème de la violence intrafamiliale. Ce thème 
présente une importance accrue avec le confinement.

Pour autant, le membre ne pense pas que la présente 
proposition de résolution s’inscrive dans une bonne 
approche du problème. Outre le fait qu’il aurait été pré-
férable que la Chambre adopte une résolution globale 
sur les réponses à donner aux violences intrafamiliales, 
il est constaté que les amendements nos 2 à 12 ont été 
déposés en toute dernière minute. L’intervenante estime 
dès lors que la présente proposition de résolution pro-
cède d’un positionnement qui confine au populisme.

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) fait remarquer que le 
thème de la violence intrafamiliale n’est pas nouveau. 
Dès le début de la législature, le membre n’a eu de 
cesse de poser des questions aux ministres compé-
tents, de développer des interpellations, et de déposer 
des propositions de loi et de résolution, en vue de se 
doter d’un plan d’action. Les débats en comité d’avis de 
l’Emancipation sociale ont été constructifs et démontrent 
la nécessité d’un plan d’urgence et d’une approche glo-
bale. Cette approche doit associer la police, la justice 
et la santé.

La violence intrafamiliale a été aggravée par le confi-
nement. Il est par ailleurs constaté que le déconfinement 
ne s’accompagne nullement d’une disparition de ce 
type de violence.

M. Christophe Bombled (MR) estime que l’avis de 
Comeos manque aux débats. La demande n° 14 consiste 
en effet à demander au gouvernement “de mettre en 
place des partenariats avec les centres commerciaux et 
les supermarchés pour installer des boîtes permettant 
l’appel à l’aide et pour imprimer les numéros d’écoute 
d’urgence sur les tickets de caisse”.

Mme Vanessa Matz (cdH) reconnaît que le texte 
adopté le 2 juin 2020 par la commission de la Santé et de 
l’Égalité des chances, l’a été dans une grande confusion. 
La dispersion des demandes entre deux propositions de 
résolution, traitées par deux commissions parlementaires 
différentes, est regrettable. Cette dispersion fait écho à 
celle des compétences matérielles.

Pour autant, l’intervenante ne voudrait pas que 
les mérites de la présente proposition de résolution 
soient oubliés. Ce texte a ainsi l’avantage de balayer 
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het voordeel dat een groot aantal aangelegenheden 
erin aan bod komen. Het vloeit voort uit een wil van 
de parlementsleden om de verzoeken aan de regering 
kracht bij te zetten omdat talrijke vragen en interpellaties 
feitelijk niet veel hebben opgeleverd. Zo heeft het lid al 
einde maart gevraagd dat opnieuw contact zou worden 
opgenomen met de slachtoffers, maar is dat verzoek 
zonder gevolg gebleven.

De spreekster wijst erop dat alleen het belang van 
de slachtoffers telt. Daartoe is een alomvattend beleid 
onontbeerlijk. In Frankrijk kan een dader van huiselijk 
geweld binnen drie uur na de aangifte van de feiten door 
het slachtoffer uit de gezinswoonst worden verwijderd. 
Een dergelijke regeling vereist weliswaar middelen, 
maar op lange termijn worden die ruim gecompenseerd.

Ook mevrouw Karin Jiroflée (sp.a) betreurt dat het 
thema huiselijk geweld in twee voorstellen van resolutie 
werd opgesplitst en door twee verschillende parlemen-
taire commissies wordt besproken. Het lid wijt dat echter 
aan de weigering van de indieners van het onderhavige 
voorstel van resolutie om beide voorstellen samen te 
bespreken.

Als voorzitster van het adviescomité voor de 
Maatschappelijke Emancipatie zal de spreekster haar 
inspanningen voortzetten, teneinde ervoor te zorgen dat 
de werkzaamheden in de strijd tegen het huiselijk geweld 
resultaat opleveren. Zij is het er echter over eens dat 
sommige maatregelen dringend moeten worden geno-
men, omdat de lockdown de ernst van het probleem heeft 
vergroot. In Vlaanderen zijn bij het nummer 1712 tussen 
de eerste en de vierde week van de lockdown 70 % meer 

oproepen binnengelopen. Ook het huiselijk geweld kan 
een onzichtbare vijand zijn.

De heer Franky Demon (CD&V) schaart zich achter de 
vaststelling dat het thema dat in het voorstel van resolutie 
wordt aangekaart van groot belang is en wijst erop dat 
de minister die bevoegd is voor Gelijke Kansen ter zake 
al meerdere acties heeft ondernomen. Toch verdient dit 
thema een minder versnipperde aanpak. Ook ware het 
beter geweest, mochten de amendementen wat vroeger 
zijn ingediend. Ten slotte is ook hij ervoor te vinden dat 
de commissie het advies van Comeos inwint.

De heer Eric Thiébaut (PS) weerlegt elk verwijt van 
populisme in deze aangelegenheid. Huiselijk geweld 
is in de praktijk een acuut probleem. Meer bepaald bij 
het opmaken van de zonale veiligheidsplannen stelt de 
spreker vast dat er steeds meer oproepen van slachtof-
fers binnenkomen. Door de lockdown is de situatie nog 
verergerd.

un grand nombre de matières. Il procède d’une volonté 
des membres du Parlement d’affermir les demandes au 
gouvernement, après de multiples questions et interpel-
lations restées sans réel écho. Ainsi, la demande de 
recontacter les victimes, que le membre avait formulée 
dès la fin du mois de mars, est restée sans suites.

L’intervenante rappelle que le seul intérêt qui compte 
est celui des victimes. Pour y parvenir, une politique 
globale est indispensable. En France, un auteur de 
violence intrafamiliale peut être écarté du domicile 
conjugal dans les trois heures de la dénonciation des 
faits par la victime. Certes, un tel système nécessite des 
moyens. Ceux-ci sont toutefois largement compensés 
à long terme.

Mme Karin Jiroflée (sp.a) partage le regret que la 
matière des violences intrafamiliales soit éclatée entre 
deux propositions de résolution, traitées par deux com-
missions parlementaires différentes. Le membre attri-
bue toutefois cet état de fait au refus des auteurs de la 
présente proposition de résolution de traiter les deux 
textes ensemble.

En sa qualité de présidente du comité d’avis de l’Éman-
cipation sociale, l’intervenante poursuivra ses efforts 
afin que les travaux aboutissent dans la lutte contre les 
violences intrafamiliales. Elle partage l’idée cependant 
que certaines mesures doivent être adoptées dans 
l’urgence, compte tenu de l’aggravation du phénomène 
liée au confinement. En Flandre, le numéro d’appel 
d’urgence 1712 fait état d’une augmentation de 70 % 
des appels entre la première et la quatrième semaine 

de confinement. La violence intrafamiliale peut elle aussi 
être un ennemi invisible.

M. Franky Demon (CD&V) souscrit au constat suivant 
lequel le thème abordé par la proposition de résolution 
— sur lequel la ministre compétente pour l’Égalité des 
chances avait déjà entamé plusieurs actions — est très 
important. Toutefois, ce thème aurait dû être traité de 
manière moins éclatée. Il aurait également été préférable 
que les amendements soient déposés plus à temps. 
Enfin, l’intervenant voudrait lui aussi que la commission 
soit éclairée par l’avis de Comeos.

M. Eric Thiébaut (PS) conteste toute qualification de 
populisme en cette matière. Le problème des violences 
intrafamiliales présente un caractère aigu sur le terrain. 
L’intervenant le constate notamment lors de la confection 
des plans zonaux de sécurité: les appels de victimes 
sont de plus en plus nombreux. Le confinement a encore 
aggravé la situation.
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De werkwijze had echter beter gekund. Er moet een 
bredere denkoefening worden gevoerd over de be-
voegdheden ter zake. Bovendien mag snelle aanpak 
niet worden verward met overhaaste aanpak.

Ook mevrouw Jessika Soors (Ecolo-Groen) merkt op 
dat de voorkeur moet worden gegeven aan een doeltref-
fende aanpak van het probleem. Op de versnippering 
van de bevoegdheden en van de diensten wordt tijdens 
de hoorzittingen trouwens stelselmatig kritiek geuit. 
Een meer samenhangende aanpak zou een van de mo-
gelijkheden moeten zijn die door het adviescomité voor 
Maatschappelijke Emancipatie worden geanalyseerd.

De spreekster merkt op dat het om een dringende 
kwestie gaat. Elke dag geven mensen aan het slachtoffer 
te zijn van huiselijk geweld. Er is dus nood aan doelstel-
lingen op korte, middellange en lange termijn. In dat op-
zicht zit een relevante mogelijke oplossing in een betere 
toepassing van de rondzendbrief COL 18/2012 van 20 de-
cember 2012 inzake het tijdelijk huisverbod en uithuis-
plaatsing. Ook de ingediende amendementen bieden 
volgens de spreekster interessante mogelijkheden.

De heer Tim Vandenput (Open Vld) vraagt de in-
dieners van het voorstel van resolutie of de strekking 
ervan louter verbonden is met de crisis als gevolg van 
het COVID-19-virus, dan wel of een meer structurele 
strekking wordt beoogd. Mocht dat laatste het geval 
zijn, dan biedt dit voorstel geen perspectief op de lange 
termijn. Is het daarentegen de bedoeling in te spelen op 
de crisis als gevolg van het COVID-19-virus, dan lijken 
bepaalde verzoeken voor de spreker onuitvoerbaar, 
meer bepaald verzoek 8 met betrekking tot de federale 
reserve – die is namelijk voor andere uitdagingen en 

doelen opgeleid – en verzoek 9 over de samenwerking 
tussen politiecommissariaten en slachtofferverenigingen.

Samen met andere leden laakt de spreker het feit dat 
de verzoeken verspreid zijn over twee voorstellen, die 
afzonderlijk worden behandeld, en dat de amendementen 
te elfder ure zijn ingediend.

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) herinnert eraan dat 
zij destijds een voorstel van resolutie heeft ingediend 
over de uitwerking van een alomvattend nationaal ac-
tieplan voor de bestrijding van geweld tegen vrouwen 
(DOC 55 0907/001), alsook een wetsvoorstel tenein-
de vrouwenmoord in het Strafwetboek op te nemen 
(DOC 55 0835/001). De urgentie waar de spreekster 
tijdens de plenaire vergadering om verzocht met be-
trekking tot die tweede tekst, werd verworpen, terwijl zij 
thans niet langer ter discussie staat en door de crisis 
zelfs is toegenomen.

Par contre, la méthodologie aurait pu être améliorée. 
Une réflexion doit être menée de manière plus large 
concernant les compétences en la matière. En outre, 
il faut se garder de confondre vitesse et précipitation.

Mme Jessika Soors (Ecolo-Groen) note elle aussi 
qu’une approche efficace du problème doit être préfé-
rée. Le morcellement des compétences et des services 
est d’ailleurs systématiquement critiqué au cours des 
auditions sur ce thème. Une approche plus cohérente 
devrait figurer parmi les pistes analysées par le comité 
d’avis de l’Émancipation sociale.

L’intervenante remarque que la question est urgente. 
Des victimes de violence intrafamiliale se font connaître 
chaque jour. Il faut donc se doter d’objectifs à court, 
moyen et long termes. Une meilleure application de la 
circulaire COL 18/2012 du 20 décembre 2012 relative à 
l’interdiction temporaire de résidence en cas de violence 
domestique, constitue à cet égard une piste pertinente. 
Les amendements déposés lui semblent également 
intéressants.

M. Tim Vandenput (Open Vld) demande aux auteurs 
de la présente proposition de résolution si la portée de 
leur texte est liée à la crise du COVID-19 ou s’ils lui 
donnent une portée plus structurelle. Dans la seconde 
hypothèse, ce texte n’offre aucun horizon lointain. Dans 
la première hypothèse, certaines demandes lui semblent 
irréalisables: celle qui porte sur la réserve fédérale 
(demande n° 8), car celle-ci est formée à d’autres enjeux 
et a un autre objet, et celle qui porte sur les collabora-
tions entre commissariats de police et associations de 
victimes (demande n° 9).

Avec d’autres membres, l’intervenant critique le fait que 
les demandes soient éclatées entre deux propositions, 
dont le traitement est disjoint, et que les amendements 
aient été déposés en toute dernière minute.

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) rappelle avoir déposé 
en son temps une proposition de résolution visant à 
l’élaboration d’un plan d’action national et global de lutte 
contre les violences faites aux femmes (DOC 55 0907/001) 
et une proposition de loi visant à inscrire le féminicide 
dans le Code pénal (DOC 55 0835/001). L’urgence, que 
l’intervenante sollicitait en séance plénière sur ce deu-
xième texte, fut rejetée, alors qu’elle n’est actuellement 
plus contestée. Elle est même accrue par la crise.
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De indienster is van mening dat het advies van Comeos 
niet vereist is. Verzoek 14 verwijst naar de praktijk die 
in Frankrijk wordt gehanteerd. Indien nodig kunnen de 
leden rechtstreeks contact opnemen met die vereniging. 
Mevrouw Rohonyi zelf heeft uiterst positieve reacties 
ontvangen vanwege actoren uit de groothandelsdistributie.

Het feit dat twee voorstellen van resolutie elk een 
eigen weg volgen, is volgens de spreker uitsluitend de 
verantwoordelijkheid van de indieners van het andere 
voorstel, die het gedeelte met betrekking tot de apo-
theken absoluut afzonderlijk behandeld wilden zien. 
De door de indienster ingediende tekst is alomvattend 
bedoeld. Een bespreking in verenigde commissies zou 
administratief en technisch al te complex zijn geweest, 
gelet op de huidige vergadermethodes.

Dat de amendementen niet eerder zijn ingediend, komt 
omdat de adviezen zelf nog maar sinds kort beschik-
baar zijn. Die adviezen moesten worden geanalyseerd 
alvorens er lering uit kon worden getrokken. De huidige 
werking van de commissies maakt duidelijk dat het 
geenszins onmogelijk is amendementen die ter zitting 
worden ingediend, te behandelen, zelfs als ze eentalig 
zouden zijn.

Tot slot merkt de indienster op dat een van de amen-
dementen de vervanging van verzoek nr. 8 beoogt, zodat 
de federale reserve niet langer wordt beoogd.

Mevrouw Valerie Van Peel (N-VA) kan niet akkoord 
gaan met de voorgestelde werkwijze, waarbij nog zou 
worden gestemd over amendementen die te elfder ure 
worden ingediend. Zij blijft erbij dat de voorstellen abso-
luut afzonderlijk behandeld moesten worden opdat men 
de eigen naam onder een aangenomen voorstel zou 
zien. Het lid had hetzelfde thema grondig geanalyseerd 
willen zien in het adviescomité voor Maatschappelijke 
Emancipatie en herinnert aan de kritiek die al in de com-
missie voor Gezondheid en Gelijke Kansen werd geuit 
dat die resoluties er louter toe strekken manco’s in het 
zuidelijke landsgedeelte te verhelpen.

IV. — BESPREKING VAN DE CONSIDERANSEN 
EN VAN HET VERZOEKEND GEDEELTE EN 

STEMMINGEN

A. Consideransen

Consideransen A tot AZ

Over deze consideransen worden geen opmerkingen 
gemaakt.

L’auteur considère que l’avis de Comeos n’est pas 
requis. La demande n° 14 qui figure dans la proposition 
de résolution est identique à ce qui se fait en France. 
Les membres peuvent s’adresser directement à cette 
association si nécessaire. Mme Rohonyi elle-même a pu 
recevoir des échos très favorables de la part d’acteurs 
de la grande distribution.

Le fait que deux propositions de résolution suivent 
un traitement différencié ne relève, pour l’auteur, que 
de la responsabilité des auteurs de l’autre proposition, 
qui ont persisté dans leur volonté de dissocier le volet 
afférent aux pharmacies. Le texte déposé par l’auteur 
se veut complet. La discussion en commissions réunies 
se serait heurtée à trop de complexités administratives 
et techniques, compte tenu des modalités de réunion 
actuelles.

Si les amendements n’ont pas été déposés plus 
tôt, c’est parce que les avis n’ont été disponibles eux-
mêmes qu’à une date rapprochée. Il a fallu analyser ces 
avis avant d’en intégrer l’enseignement. Par ailleurs, le 
fonctionnement actuel des commissions démontre qu’il 
n’est nullement impossible de traiter des amendements 
même s’ils sont déposés séance tenante, ni parce qu’ils 
seraient unilingues.

Enfin, l’auteur fait remarquer qu’un des amendements 
remplace la demande n° 8, si bien qu’il n’est plus ques-
tion de viser la réserve fédérale.

Mme Valerie Van Peel (N-VA) ne peut admettre la 
proposition de méthode de travail qui consisterait à voter 
sur des amendements déposés aussi tard. Elle persiste 
à considérer que le traitement dissocié des propositions 
n’est justifié que par une volonté d’avoir son nom accolé 
à une proposition adoptée. Préférant voir le thème ana-
lysé en profondeur en comité d’avis de l’Émancipation 
sociale, le membre rappelle la critique, déjà exposée 
en commission de la Santé et de l’Égalité des chances, 
suivant laquelle ces résolutions ne visent qu’à pallier 
des carences constatées au sein des entités fédérées 
du Sud du pays.

IV. — DISCUSSION DES CONSIDÉRANTS 
ET DU DISPOSITIF ET 

VOTES

A. Considérants

Considérants A à AZ

Ces considérants ne font l’objet d’aucune observation.
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De consideransen A tot V worden achtereenvolgens 
aangenomen met 7 stemmen en 6 onthoudingen.

De consideransen W tot Y worden achtereenvolgens 
aangenomen met 6 tegen 4 stemmen en 3 onthoudingen.

De consideransen Z tot AK worden achtereenvolgens 
aangenomen met 7 stemmen en 6 onthoudingen.

Considerans AL wordt aangenomen met 6 tegen 
5 stemmen en 2 onthoudingen.

De consideransen AM tot AQ worden achtereenvol-
gens aangenomen met 7 stemmen en 6 onthoudingen.

Considerans AR wordt verworpen met 4 tegen 4 stem-
men en 5 onthoudingen.

De consideransen AS tot AZ worden achtereenvol-
gens aangenomen met 7 stemmen en 6 onthoudingen.

B. Verzoeken

Verzoek 1

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amen-
dement nr. 2 (DOC 55 1236/003) in, dat ertoe strekt 
verzoek 1 te vervangen om tegemoet te komen aan het 
advies van het College van procureurs-generaal. Voor 
het overige wordt verwezen naar de verantwoording van 
het amendement.

Amendement nr. 2 wordt aangenomen met 7 stem-
men en 7 onthoudingen.

Verzoek 2

Over dit verzoek worden geen opmerkingen gemaakt.

Verzoek 2 wordt aangenomen met 7 stemmen 
en 7 onthoudingen.

Verzoek 2/1 (nieuw)

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amen-
dement nr. 3 (DOC 55 1236/003) in, dat ertoe strekt 
een nieuw verzoek in te voegen om tegemoet te ko-
men aan de respectieve adviezen van het College van 
procureurs-generaal en van de bevoegde minister. Voor 
het overige wordt verwezen naar de verantwoording van 
het amendement.

Amendement nr. 3 wordt aangenomen met 12 stem-
men en 2 onthoudingen.

Les considérants A à V sont successivement adoptés 
par 7 voix et 6 abstentions.

Les considérants W à Y sont successivement adoptés 
par 6 voix contre 4 et 3 abstentions.

Les considérants Z à AK sont successivement adoptés 
par 7 voix et 6 abstentions.

Le considérant AL est adopté par 6 voix contre 5 et 
2 abstentions.

Les considérants AM à AQ sont successivement 
adoptés par 7 voix et 6 abstentions.

Le considérant AR est rejeté par 4 voix contre 4 et 
5 abstentions.

Les considérants AS à AZ sont successivement 
adoptés par 7 voix et 6 abstentions.

B. Demandes

Demande 1

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 2 (DOC 55 1236/003), qui remplace 
la demande n° 1 à la suite de l’avis du Collège des 
procureurs généraux. Il est renvoyé à la justification de 
l’amendement pour le surplus.

L’amendement n° 2 est adopté par 7 voix et 
7 abstentions.

Demande 2

Cette demande n’appelle aucune remarque.

La demande n° 2 est adoptée par 7 voix et 
7 abstentions.

Demande 2/1 (nouvelle)

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 3 (DOC 55 1236/003), qui insère une 
nouvelle demande à la suite de l’avis du Collège des 
procureurs généraux et de l’avis du ministre compétent. 
Il est renvoyé à la justification de l’amendement pour 
le surplus.

L’amendement n° 3 est adopté par 12 voix et 
2 abstentions.
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Verzoek nr. 3

Over dit verzoek worden geen opmerkingen gemaakt.

Verzoek 3 wordt aangenomen met 7 stemmen 
en 7 onthoudingen.

Verzoek 3/1 (nieuw)

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amende-
ment nr. 4 (DOC 55 1236/003) in, dat ertoe strekt om, 
ingevolge de eerste bespreking van dit voorstel van 
resolutie, een nieuw verzoek in te voegen. Het welzijn 
van de kinderen moet in aanmerking worden genomen 
en in elke aangelegenheid moet het hoger belang van 
het kind primeren. Voor het overige wordt verwezen naar 
de verantwoording van het amendement.

Amendement nr. 4 wordt aangenomen met 12 stem-
men en 2 onthoudingen.

Verzoek 4

Over dit verzoek worden geen opmerkingen gemaakt.

Verzoek 4 wordt aangenomen met 7 stemmen 
en 7 onthoudingen.

Verzoek 5

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amen-
dement nr. 5 (DOC 55 1236/003) in, dat ertoe strekt 
verzoek 5 te vervangen en rekening te houden met de 
vaststelling dat een 24-uurspermanentie niet in alle po-
litiecommissariaten mogelijk is. Voor het overige wordt 
verwezen naar de verantwoording van het amendement.

Amendement nr. 5 wordt aangenomen met 9 stem-
men en 5 onthoudingen.

Verzoek 5/1 (nieuw)

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amende-
ment nr. 6 (DOC 55 1236/003) in, dat ertoe strekt een 
nieuw verzoek in te voegen om tegemoet te komen aan 
het advies van het College van procureurs-generaal. 
Voor het overige wordt verwezen naar de verantwoording 
van het amendement.

Amendement nr. 6 wordt aangenomen met 8 tegen 
4 stemmen en 2 onthoudingen.

Demande 3

Cette demande n’appelle aucune remarque.

La demande n° 3 est adoptée par 7 voix et 
7 abstentions.

Demande 3/1 (nouvelle)

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 4 (DOC 55 1236/003), qui insère une 
nouvelle demande à la suite de la première discussion 
de la présente proposition de résolution. Le bien-être 
des enfants doit en effet être pris en considération et 
leur intérêt supérieur doit être rencontré en toute matière. 
Il est renvoyé à la justification de l’amendement pour 
le surplus.

L’amendement n° 4 est adopté par 12 voix et 
2 abstentions.

Demande 4

Cette demande n’appelle aucune remarque.

La demande n° 4 est adoptée par 7 voix et 
7 abstentions.

Demande 5

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 5 (DOC 55 1236/003), qui remplace 
la demande n° 5. Cet amendement fait suite au constat 
que les permanences 24h/24 ne peuvent pas être mises 
en œuvre dans tous les commissariats de police. Il est 
renvoyé à la justification de l’amendement pour le surplus.

L’amendement n° 5 est adopté par 9 voix et 
5 abstentions.

Demande 5/1 (nouvelle)

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 6 (DOC 55 1236/003), qui insère une 
nouvelle demande à la suite de l’avis du Collège des 
procureurs généraux. Il est renvoyé à la justification de 
l’amendement pour le surplus.

L’amendement n° 6 est adopté par 8 voix contre 4 et 
2 abstentions.
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Verzoek 6

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amende-
ment nr. 7 (DOC 55 1236/003) in, ter vervanging van 
verzoek 6. Dit amendement komt tegemoet aan het 
advies van de geïntegreerde politie (federale politie en 
Vaste Commissie van de Lokale Politie), alsook aan 
dat van het College van procureurs-generaal. Voor het 
overige wordt verwezen naar de verantwoording van 
het amendement.

Amendement nr. 7 wordt aangenomen met 7 tegen 
5 stemmen en 2 onthoudingen.

Verzoek 6/1 (nieuw)

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amen-
dement nr. 8 (DOC 55 1236/003) in, tot invoeging van 
een nieuw verzoek ingevolge de eerste bespreking 
van dit voorstel van resolutie. Het hoger belang van de 
kinderen verantwoordt dat er speciaal voor hen meer 
ruchtbaarheid wordt gegeven aan het gratis nationale 
telefoonnummer en de mogelijkheid om te chatten. Voor 
het overige wordt verwezen naar de verantwoording van 
het amendement.

Amendement nr. 8 wordt aangenomen met 7 tegen 
5 stemmen en 2 onthoudingen.

Verzoek 7

Mevrouw Vanessa Matz (cdH) dient amende-
ment nr. 1 (DOC 55 1236/002) in, dat tot doel heeft ook 

de verdachten van huiselijk geweld op te bellen wan-
neer het contact wordt hervat. Voor het overige wordt 
verwezen naar de verantwoording van het amendement.

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amende-
ment nr. 9 (DOC 55 1236/003) in, tot vervanging van dit 
verzoek door een van de verzoeken uit de tekst van het 

op 2 juni 2020 door de commissie voor Gezondheid en 
Gelijke Kansen aangenomen voorstel van resolutie over 
de instelling, in samenwerking met de apotheken, van een 
specifiek waarschuwingssysteem voor de slachtoffers 
van huiselijk geweld. Voor het overige wordt verwezen 
naar de verantwoording van het amendement.

Als gevolg van de indiening van amendement nr. 9 trekt 
mevrouw Vanessa Matz (cdH) amendement nr. 1 in.

Amendement nr. 9 wordt aangenomen met 12 stem-
men en 2 onthoudingen.

Demande 6

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 7 (DOC 55 1236/003), qui remplace 
la demande n° 6. Cet amendement fait suite à l’avis 
de la Police intégrée (Police fédérale et Commission 
Permanente de la Police Locale) et du Collège des 
procureurs généraux. Il est renvoyé à la justification de 
l’amendement pour le surplus.

L’amendement n° 7 est adopté par 7 voix contre 5 et 
2 abstentions.

Demande 6/1 (nouvelle)

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 8 (DOC 55 1236/003), qui insère une 
nouvelle demande à la suite de la première discussion 
de la présente proposition de résolution. L’intérêt supé-
rieur des enfants justifie une meilleure publicité à leur 
profit du numéro d’appel national gratuit d’appel et de 
la possibilité de “chater”. Il est renvoyé à la justification 
de l’amendement pour le surplus.

L’amendement n° 8 est adopté par 7 voix contre 5 et 
2 abstentions.

Demande 7

Mme Vanessa Matz (cdH) introduit l’amende-
ment n° 1 (DOC 55 1236/002), qui vise à faire appeler 

également les auteurs présumés de violence intrafa-
miliale lors de la reprise de contact. Il est renvoyé à la 
justification de l’amendement pour le surplus.

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 9 (DOC 55 1236/003), qui remplace 
cette demande par l’une de celles du texte adopté ce 

2 juin 2020 par la commission de la Santé et de l’Égalité 
des chances de la proposition de résolution visant à 
mettre en place, en partenariat avec les officines phar-
maceutiques, un dispositif d’alerte spécifique pour les 
personnes victimes de violences intrafamiliales. Il est 
renvoyé à la justification de l’amendement pour le surplus.

En raison du dépôt de l’amendement  n° 9, 
Mme Vanessa Matz (cdH) retire son amendement n° 1.

L’amendement n° 9 est adopté par 12 voix et 
2 abstentions.
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Verzoek 8

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amende-
ment nr. 10 (DOC 55 1236/003) in, ter vervanging van 
verzoek 8. Dit amendement komt tegemoet aan het 
advies dat respectievelijk door de geïntegreerde politie 
(federale politie en Vaste Commissie van de Lokale 
Politie) en door de bevoegde minister werd uitgebracht. 
Dit amendement heeft niet langer betrekking op de fe-
derale reserve. Voor het overige wordt verwezen naar 
de verantwoording van het amendement.

Amendement nr. 10 wordt verworpen met 6 tegen 
5 stemmen en 4 onthoudingen.

Verzoek nr. 8 wordt verworpen met 9 stemmen 
en 6 onthoudingen.

Verzoeken 9 tot 12

Over deze verzoeken worden geen opmerkingen 
gemaakt.

Verzoek 9 wordt aangenomen met 7 stemmen 
en 8 onthoudingen.

Verzoek 10 wordt verworpen met 6 tegen 3 stemmen 
en 6 onthoudingen.

De verzoeken 11 en 12 worden achtereenvolgens 
aangenomen met 7 stemmen en 8 onthoudingen.

Verzoek 13

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amende-
ment nr. 11 (DOC 55 1236/003) in, teneinde gevolg te 
geven aan het advies van het College van procureurs-
generaal. De wijziging houdt rekening met het voorstel 
van resolutie over de instelling, in samenwerking met 
de apotheken, van een specifiek waarschuwingssys-
teem voor de slachtoffers van huiselijk geweld, dat op 
2 juni 2020 werd aangenomen in de commissie voor 
Gezondheid en Gelijke Kansen. Voor het overige wordt 
verwezen naar de verantwoording van het amendement.

Amendement nr. 11 wordt aangenomen met 13 stem-
men en 2 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde verzoek 13 wordt aange-
nomen met 8 stemmen en 7 onthoudingen.

Demande 8

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 10 (DOC 55 1236/003), qui remplace 
la demande n° 8. Cet amendement fait suite à l’avis 
de la Police intégrée (Police fédérale et Commission 
Permanente de la Police Locale) et du ministre com-
pétent. Cet amendement ne porte plus sur la réserve 
fédérale. Il est renvoyé à la justification de l’amendement 
pour le surplus.

L’amendement n° 10 est rejeté par 6 voix contre 5 et 
4 abstentions.

La demande n° 8 est rejetée par 9 voix et 6 abstentions.

Demandes 9 à 12

Ces demandes n’appellent aucun commentaire.

La demande n° 9 est adoptée par 7 voix et 
8 abstentions.

La demande n° 10 est rejetée par 6 voix contre 3 et 
6 abstentions.

Les demandes nos 11 et 12 sont successivement 
adoptées par 7 voix et 8 abstentions.

Demande 13

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 11 (DOC 55 1236/003), qui fait suite 
à l’avis du Collège des procureurs généraux. La modi-
fication tient compte du texte adopté ce 2 juin 2020 par 
la commission de la Santé et de l’Égalité des chances 
de la proposition de résolution visant à mettre en place, 
en partenariat avec les officines pharmaceutiques, un 
dispositif d’alerte spécifique pour les personnes victimes 
de violences intrafamiliales. Il est renvoyé à la justification 
de l’amendement pour le surplus.

L’amendement n° 11 est adopté par 13 voix et 
2 abstentions.

La demande n° 13, ainsi amendée, est adoptée par 
8 voix et 7 abstentions.
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Verzoek 14

Mevrouw Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. dient amende-
ment nr. 12 (DOC 55 1236/003) in, teneinde gevolg te 
geven aan het advies van het College van procureurs-
generaal. Voor het overige wordt verwezen naar de 
verantwoording van het amendement.

Ingevolge het advies van Comeos trekt mevrouw 
Sophie Rohonyi (DéFI) c.s. amendement nr. 12 in. In de 
plaats ervan wordt amendement nr. 14 (DOC 55 1236/005) 
ingediend, ter vervanging van verzoek 14. Het geop-
perde idee om voorzieningen te plaatsen waarmee 
een noodnummer kan worden gebeld, wordt afgevoerd. 
Thans is het de bedoeling in te zetten op overleg met 
de shoppingcenters en met de grootwarenhuizen om de 
slachtoffers efficiënt en op haalbare wijze voor te lichten. 
Voor het overige wordt verwezen naar de verantwoording 
van het amendement.

Amendement nr. 14 wordt aangenomen met 12 stem-
men en 2 onthoudingen.

Verzoeken 15 en 16

Over deze verzoeken worden geen opmerkingen 
gemaakt.

Verzoek 15 wordt aangenomen met 7 stemmen en 
7 onthoudingen.

Verzoek 16 wordt aangenomen met 7 tegen 6 stem-
men en 1 onthouding.

Verzoek 17 (nieuw)

Mevrouw Caroline Taquin (MR) c.s. dient amende-
ment nr. 13 (DOC 55 1236/004) in, tot toevoeging van 
een nieuw verzoek. Dit amendement beoogt samen 
met de lokale overheden en de apothekers te voorzien 
in een elektronisch regionaal register van de instanties 
die hulp bieden aan de slachtoffers van huiselijk geweld, 
alsook in een protocol dat nauwkeurig de door de officina-
apothekers te stellen oriënterende handelingen oplijst.

Voor het overige wordt verwezen naar de verantwoor-
ding van het amendement.

Demande 14

Mme Sophie Rohonyi (DéFI) et consorts introduisent 
l’amendement n° 12 (DOC 55 1236/003), qui fait suite à 
l’avis du Collège des procureurs généraux. Il est renvoyé 
à la justification de l’amendement pour le surplus.

À la suite de l’avis de Comeos, Mme Sophie 
Rohonyi (DéFI) et consorts retirent cependant l’amen-
dement n° 12 et introduisent à la place l’amende-
ment n° 14 (DOC 55 1236/005). Celui-ci remplace la 
demande n° 14. L’idée des boîtes d’appel à l’aide n’est 
plus retenue. Une concertation est désormais visée 
avec les centres commerciaux et les supermarchés 
afin de diffuser d’une manière efficace et réalisable les 
informations aux victimes. Il est renvoyé à la justification 
de l’amendement pour le surplus.

L’amendement n° 14 est adopté par 12 voix et 
2 abstentions.

Demandes 15 et 16

Ces demandes n’appellent aucun commentaire.

La demande n° 15 est adoptée par 7 voix et 
7 abstentions.

La demande n° 16 est adoptée par 7 voix contre 6 et 
une abstention.

Demande 17 (nouvelle)

Mme Caroline Taquin (MR) et consorts introduisent 
l’amendement n° 13 (DOC 55 1236/004), qui introduit 
une nouvelle demande. Celle-ci vise à mettre en place 
avec les pouvoirs locaux et les pharmaciens un index 
régional électronique des organismes d’aides aux vic-
times, ainsi qu’un un protocole d’actes d’orientation pour 
les pharmaciens d’officine. 

Il est renvoyé à la justification de l’amendement pour 
le surplus.
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Amendement nr. 13 wordt aangenomen met 6 stem-
men en 8 onthoudingen.

*
*     *

Het gehele aldus geamendeerde voorstel van resolutie 
wordt bij naamstemming aangenomen met 7 stemmen 
en 7 onthoudingen.

De naamstemming is als volgt:

Hebben voor gestemd:

Ecolo-Groen: Simon Moutquin, Sarah Schlitz, Cécile 
Thibaut;

PS: Daniel Senesael, Eric Thiébaut;

PVDA-PTB: Nabil Boukili;

sp.a: Karin Jiroflée.

Hebben tegen gestemd: nihil.

Hebben zich onthouden:

N-VA: Joy Donné, Yngvild Ingels, Koen Metsu;

VB: Dries Van Langenhove;

MR: Philippe Pivin;

CD&V: Franky Demon;

Open Vld: Tim Vandenput.

 De rapporteur, De voorzitter,

 Cécile THIBAUT Ortwin DEPOORTERE

L’amendement n° 13 est adopté par 6 voix et 
8 abstentions.

*
*     *

L’ensemble de la proposition de résolution, ainsi 
amendée, est adopté par vote nominatif par 7 voix et 
7 abstentions.

Le résultat du vote nominatif est le suivant:

Ont voté pour:

Ecolo-Groen: Simon Moutquin, Sarah Schlitz, Cécile 
Thibaut;

PS: Daniel Senesael, Eric Thiébaut;

PVDA-PTB: Nabil Boukili;

sp.a: Karin Jiroflée.

Ont voté contre: nihil.

Se sont abstenus:

N-VA: Joy Donné, Yngvild Ingels, Koen Metsu;

VB: Dries Van Langenhove;

MR: Philippe Pivin;

CD&V: Franky Demon;

Open Vld: Tim Vandenput.

 Le rapporteur, Le président,

 Cécile THIBAUT Ortwin DEPOORTERE

Imprimerie centrale – Centrale drukkerij


